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 Protokół Nr XVII/2020
z Sesji Rady Gminy Konopnica w kadencji 2018 – 2023 

odbytej w dniu 17 kwietnia 2020 r. w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy Konopnica pod przewodnictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy Andrzeja Kałuda 

Rozpoczęcie - godzina  1015

OBECNI RADNI: 

1. Kałuda Andrzej               
2. Grondowa Agata
3. Kłys Agnieszka              
4. Konefał Anna   
5. Mielczarek Andrzej
6. Macurek Agnieszka           
7. Ochocki Rafał 
8. Papierz Aldona 
9. Rogaczewski Mateusz   
10.Stolarek Roman    
11.Wierzbicki Marek
12.Wolny Waldemar                    
13.Zimoch Kalina    

NIEOBECNI RADNI: 

1. Sarowski Mateusz
2. Lipiński Wojciech

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
1.  Grzegorz Turalczyk        - Wójt Gminy
2. Mateusz Drab                  - Sekretarz Gminy
3. Elżbieta Skakuj           - Skarbnik Gminy 
4. Katarzyna Gołębiowska  - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy

                        Społecznej w Konopnicy
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5. Małgorzata Majda           -  Pełnomocnik Wójta ds. Rozwiązywania 
                                            Problemów Alkoholowych

Ad. PKT 1

XVII Sesję Rady Gminy Konopnica – otworzył Przewodniczący Rady 
Gminy Konopnica – Andrzej Kałuda.

Powitał serdecznie radnych Rady Gminy, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, 
Skarbnika Gminy, Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Konopnicy.

Stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15 radnych, według listy 
obecności w tym punkcie w sesji uczestniczyło 12 radnych, stąd obrady są 
prawomocne,  można  obradować i podejmować uchwały i wnioski. 

Ad. PKT 2

Przewodniczący Rady poprosił radnych o zgłoszenie osoby na sekretarza 
obrad.

Na sekretarza obrad radna Agnieszka Macurek zgłosiła radną Annę 
Konefał, która wyraziła zgodę.

Nie zgłoszono innej propozycji.
Rada Gminy przy 12 głosach „za”– obecnych – 12 radnych przyjęła 

zgłoszoną kandydaturę radnej Anny Konefał na sekretarza obrad XVII sesji.

Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Ad. PKT 3
(Przybył radny Roman Stolarek)

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad otrzymali radni 
wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję - jak załącznik Nr 3.

Nie zgłoszono uwag i wniosków.
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Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania proponowanego 
porządku obrad.

Po przeprowadzonym głosowaniu 13 głosami „za” – przy obecnych w tym 
punkcie  13 radnych – Rada przyjęła porządek obrad XVII Sesji Rady Gminy.

Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik nr  4  do protokołu.

Proponowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie porządku obrad  XVII sesji i protokołu z  XVI sesji. 
4.  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy między XVI a XVII sesją 
     Rady Gminy Konopnica.
5.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Konopnica
     na  rok 2020.
6.  Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
     Wieluńskiemu z przeznaczeniem na pomoc dla Samodzielnego Publicznego 
     Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu.
7.  Projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2021 rok.
8.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
     gruntowej.
9.  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami
     bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
     Konopnica w 2020 roku.
10 Projekt uchwały    w  sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności
     Gminnego  Ośrodka Pomocy Społecznej w Konopnicy za 2019 rok 
      oraz potrzeb w zakresie  pomocy społecznej na 2020 rok.
11. Projekt uchwały  w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań
      z zakresu   wspierania rodziny  w  Gminie Konopnica w roku 2019
      oraz potrzeb związanych  z realizacją zadań   na rok  2020.
12. Sprawozdanie za 2019 rok z realizacji Gminnego Programu Wspierania
      Rodziny  w Gminie   Konopnica na lata 2019 – 2021. 
13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy
      w Rodzinie  oraz Ochrony  Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie
      Konopnica  za 2019 rok.
14. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 
      Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania 
      Narkomanii  za rok 2019.
15. Wolne wnioski i sprawy różne.
16. Zamknięcie obrad  XVII Sesji Rady Gminy Konopnica.
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Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XVI Sesji 
był wyłożony do wglądu.

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z XVI Sesji Rady Gminy Konopnica.

Na ustawowy skład Rady – 15 radnych, w obecności 13 radnych,
 13 głosami „za” Rada przyjęła protokół z XVI Sesji Rady Gminy.

Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad. PKT 4

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta za okres między 
XVI a XVII  Sesją Rady Gminy cyt: „ Informuję, że w okresie od dnia 10 lutego 

2020 r. do dnia dzisiejszej sesji tj. 17 kwietnia 2020 r. podjąłem 16 zarządzeń
w następujących sprawach:                   

 4 zarządzenia w sprawie zmian w budżecie gminy Konopnica na 2020 rok,  
 4 zarządzenia w sprawie zmian w planie finansowym wydatków budżetu 

Gminy Konopnica na 2020 rok,
 w sprawie wyznaczenia miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie 

urzędowych obwieszczeń i plakatów komitetów wyborczych, 
 w sprawie ogłoszenia naboru na wolne stanowisko urzędnicze do spraw 

planowania przestrzennego i inwestycji,
 w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do przeprowadzenia naboru na 

wolne stanowisko urzędnicze do spraw planowania przestrzennego 
i inwestycji, 

 w sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na 
zadanie „ Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Strobin ”

 w sprawie ustanowienia koordynatora gminnego ds. informatyki,    
 w sprawie powołania i zasad działania komisji konkursowej do opiniowania 

ofert w otwartym konkursie ofert,
 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego samorządowej instytucji 

kultury – Gminnego Centrum Kultury i Biblioteki Publicznej w Konopnicy, 
 w sprawie powołania operatorów informatycznej obsługi obwodowych 

komisji wyborczych na terenie Gminy Konopnica w związku z wyborami 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 10 maja 2020r., 
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Rozpatrzyłem wniosek Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii i zatwierdziłem do wydatkowania 
kwotę 1.920,- zł, z przeznaczeniem na: 
- dofinansowanie do zakupu nagród w Międzyszkolnym Konkursie
      Recytatorskim pt. „ Recepta na zdrowie ” organizowanym przesz Szkołę
      Podstawową w Rychłocicach – kwota 300,- zł. 

- pokrycie kosztów związanych z udziałem w ogólnopolskim programie
    dydaktyczno kulturalnym w ramach programu edukacyjnego „ Trzeźwość Na
    Co Dzień ” dla dzieci i młodzieży muzycznie uzdolnionej – kwota 1.620,- zł,   

Ponadto informuję, że:
Firma MIKO MART Paweł Wrzosek z Woli Grzymkowej utwardziła 

teren przy budynku na ulicy   Parkowej 2 w Konopnicy za kwotę 6.639,54 zł 
brutto ( robocizna ). Materiał dostarczyła gmina.

Firma Janusz Bednarek z Rogóźna zamontowała klimatyzację na sali 
konferencyjnej w Urzędzie Gminy Konopnica za kwotę 20.553,30 zł brutto.

Firma Marcin Okrój „ PRODIG S.C.” z Ostrowa Wielkopolskiego 
wykonała odwiert studni głębinowej w Szynkielowie na posesji 154. Gmina 
dofinansowała 50% kosztów tj. 4.405,86 zł.

W dniu 24 marca 2020 r. podpisano umowę na przebudowę drogi gminnej 
wewnętrznej w miejscowości Strobin na kwotę 148.793,26 zł z firmą Jarosław 
Kałmuk z Truskolasów. Termin wykonania zadania – do 31 sierpnia br.

W dniu 8 kwietnia podpisana została umowa z Centrum Projektów Polska 
Cyfrowa na dofinansowanie projektu „Zdalna Szkoła – wsparcie Ogólnopolskiej 
Sieci Edukacyjnej w systemie kształcenia zdalnego”, w ramach którego, Gmina 
zakupiła 16 laptopów wraz z oprogramowaniem i akcesoriami. Wysokość 
dofinansowania wynosi 44.909,76 zł i w całości pokrywa koszty zakupionego 
sprzętu.
W dniu 16 kwietnia Gmina przekazała sprzęt do szkół celem jego dalszej 
dystrybucji wśród najbardziej potrzebujących uczniów.
Dodatkowo informuję, że: 

W związku z dynamicznie rozwijającą się sytuacją związaną 
z rozprzestrzenianiem się wirusa COVID-19 w celu wyeliminowania 
potencjalnego zagrożenia zakażenia wirusem podjęto decyzję o czasowym 
ograniczeniu wizyt interesantów w budynku Urzędu Gminy. Prowadzi się 
w systemie ciągłym doposażenie w następujący sprzęt i wyposażenie: środki do 
dezynfekcji rąk, środki do dezynfekcji powierzchni, środki wirusobójcze, 
rękawice nitrylowe, okulary i gogle ochronne, maseczki chirurgiczne, maseczki 
twarzowe FFP3,  worki na odpady medyczne.
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Z uwagi na trudności związane z możliwością nabycia specjalistycznych 
masek i ubrań ochronnych wielokrotnego użytku prowadzi się stały monitoring 
rynku w celu pozyskania dodatkowego wyposażenia.  

Wyznaczono jednostkę OSP KSRG Szynkielów do realizacji zadań 
pomocy osobom, które objęte są kwarantanną. Jednostka posiada odpowiednie 
wyposażenie oraz została przeszkolona do realizacji w/w zadań przez Państwową 
Straż Pożarną w Wieluniu.  

W przypadku zaistnienia konieczności wsparcia działań samorządu 
pomocą służy 9 Łódzka Brygada Obrony Terytorialnej.

Utrzymuje się stałą łączność z Powiatowym Centrum Zarządzania 
Kryzysowego w Wieluniu, Wojewódzkim Centrum Zarządzania Kryzysowego w 
Łodzi oraz pozostałymi służbami.

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Konopnicy na bieżąco monitoruje 
sytuacje osób przebywających w kwarantannie oraz osób 
w podeszłym wieku, którzy objęci są pomocą społeczną. 
    Mając na uwadze obecną sytuację epidemiologiczną w kraju oraz 
bezpieczeństwo mieszkańców naszej Gminy podjąłem decyzję o odwołaniu 
tegorocznych Dni Gminy Konopnica. 

Ponadto podjąłem decyzję o zakupie maseczek ochronnych dla 
mieszkańców naszej Gminy. Maseczki zostaną dostarczane przez druhów 
z OSP. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Zgłoszono zapytania:

Radny Roman Stolarek w swej wypowiedzi odniósł się do wykonania odwiertu 
studni głębinowej w Szynkielowie, gdzie Gmina dofinansowała 50 % kosztów 
tego zadania. Jaka to jest kwota. Wskazał, że we wsi Piaski są osoby samotne 
mające powyżej 70 lat i bez opieki, samotne i nie mają wody. Dlaczego innym się 
dofinansowuje a drugim nie.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że Gmina dofinansowała 
50 % kosztów tj. 4.405,86 zł. Zadanie było zaplanowane do wykonania 
w ubiegłym roku, tylko wykonawca przesunął na ten rok.
Natomiast Pan w Piaskach zrezygnował z wykonania odwiertu studni. 

Radny Roman Stolarek wskazał, że chodzi mu o osobę  samotną, starszą, która 
mieszka sama w Piaskach w polach i nie ma wody. Rodzina jest na kwarantannie.
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Tak gmina pomaga ?.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że zostanie ta sprawa 
sprawdzona.

Radna Kalina Zimoch zgłosiła o wyjaśnienie odnośnie ustanowienia 
koordynatora gminnego ds. informatyki co było przedstawiane w sprawozdaniu 
Wójta.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy wyjaśnił, że nie jest to stanowisko 
informatyka w Urzędzie Gminy. Koordynator gminny ds. informatyki to jest 
osoba, którą się ustanawia na czas przeprowadzenia wyborów. Na każde wybory 
takie stanowisko, funkcję ma powierzane pracownik Urzędu Gminy P. Andrzej 
Gałek.

Radna Kalina Zimoch zapytała co w związku z tym, że dzisiaj w nocy Sejm 
uchwalił, że wszystkie działania związane z wyborami takimi jakie miały być 
tradycyjnie zostały odwołane.

Pan Grzegorz Turalczyk odpowiedział, że Urząd Gminy na ten dzień działa 
zgodnie z kalendarzem wyborczym, który został uchwalony. Do dnia 10 kwietnia 
br. było przyjmowanie zgłoszeń  do obwodowych komisji wyborczych. Na tą 
chwilę nie ma innych wytycznych.

Radna Kalina Zimoch zapytała jak działa elektroniczna szkoła. Jak nasi 
nauczyciele wywiązują się z tych działań. Jak jako Wójt monitoruje te zadania. 
Czy Dyrektorzy szkół składają informacje jak to zdalne nauczanie działa. 

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że „Dyrektorzy mówią 
krótko, że są zmęczeni tym sposobem  nauczania i przekazywania wiedzy 
młodzieży. Nie jest to takie proste, łatwe aby przeprowadzić lekcje on-line. Jest 
to inaczej w małych grupach niż w grupach 25 osób. Problem jest w zebraniu tych 
dzieci. Uczestniczy część dzieci, później trzeba łączyć się jeszcze raz i następuje 
blokowanie systemu informatycznego.

Przewodniczący Rady Andrzej Kałuda dodał, że to jest sytuacja wyjątkowa, 
trudna, nowa. Nauczyciele też się uczą. Musi to jeszcze jakiś czas funkcjonować.
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Radny Waldemar Wolny w swej wypowiedzi zwrócił się do Wójta z zapytaniem
„15 kwietnia br. odbyło się spotkanie posiedzenie trzech Komisji. Po zadaniu 
pytania, gdzie jest Pan Wójt nikt nie mógł nam udzielić odpowiedzi. Może sam 
Pan Wójt udzieli odpowiedzi. Żenujące jest to, że spotykamy się po 6 tygodniach 
i nie ma Pana na tej Komisji. Jest to bardzo przykre, dlatego też, że było dużo 
pytań. Zagadnienia jakieś były. Byli pracownicy, którzy nam odpowiadali ale to 
chyba nie w porządku żeby Pana nie było po tak długiej nieobecności, zwłaszcza 
po odwołaniu jednej Komisji, jednej sesji i teraz kolejna Komisja w dużym 
składzie i Pana nadal nie ma. Bardzo bym prosił o odpowiedź.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy wyjaśnił „ nie nawiązałem wcześniej 
kontaktu z Panem Mateuszem ( Sekretarzem Gminy) bo nie mogłem odebrać 
telefonu. Później poprosiłem o wypisanie urlopu na żądanie, co zostało zrobione. 
Też każdy ma swoje sprawy jakieś do ogarnięcia”. 

Radny Waldemar Wolny rozumiem ale dwa dni pod rząd ?. Wiem, że dzień 
wcześniej Pana też nie było. Chyba można było Panu Sekretarzowi wcześniej 
zadzwonić. Rozumiem wszystko,  też pracuję i  się staram wywiązywać 
z terminów. Każdy wie co będę robić. Tym bardziej, że Pan jest osobą publiczną 
i my żeśmy Pana wybrali na Wójta, żeby Pan był dla nas zawsze podporą a tu się 
okazuje, że radzimy sami  a później nie wiemy co jest grane.”

Nie zgłoszono więcej zapytań.

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania – przyjęcia sprawozdania 
z działalności Wójta Gminy między XVI a XVII Sesją Rady Gminy.

Na ustawowy skład Rady– 15 radnych, w obecności 13 radnych, 12 głosami 
„za” , przy 1 głosie „wstrzymującym” przedstawione sprawozdanie zostało 
przyjęte.

Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik nr  7 do protokołu.

Ad. PKT 5
Przewodniczący Rady poprosił Panią Elżbietę Skakuj – Skarbnika Gminy 

o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy Konopnica na 2020 rok.
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Pani Elżbieta Skakuj – Skarbnik Gminy Konopnica, w swym uzasadnieniu 
poinformowała, że: dochody  bieżące budżetu zwiększa  się o kwotę 122.115,76 zł z tego:

1) kwotę 44.909,76  zł stanowi otrzymane dofinansowanie z Programu 
Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 na realizację projektu 
grantowego - zdalna szkoła – wsparcie Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej 
w systemie kształcenia zdalnego, ( dział 801 rozdział 80195), 

2) kwotę 71.295,- zł stanowi zwiększenie dotacji celowej  decyzją Wojewody 
Łódzkiego na bieżącą działalność Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Strobinie ( dział 852 rozdział 85203),

3)  kwotę 5.911,- zł stanowi zwiększenie dotacji celowej decyzją Wojewody 
Łódzkiego na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 
w tym spraw obywatelskich ( dział 750 rozdział 75011),

4)  kwotę  o kwotę 315,- zł zwiększa się planowane dochody związane z 
realizacją zadań zleconych,

5) o kwotę 315,- zł zmniejsza  się dochody z tytułu odsetek od 
nieterminowych wpłat  opłat za najem lokali komunalnych ( dział 700 
rozdział 70005).

Wydatki budżetu zwiększa się o kwotę 122.115,76 zł z tego:
1)  kwotę 44.909,76 zł stanowią planowane wydatki na realizację projektu  

grantowego – zdalna szkoła tj. na zakup 16 sztuk  laptopów dla placówek 
oświatowych (dział 801 rozdział 80195),

2)  kwotę 71.295,- zł stanowi zwiększenie planu wydatków stanowiących 
dotacje  celową  na bieżącą działalność Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Strobinie ( dział 852 rozdział 85203),

3) o kwotę 5.911,- zł zwiększa się planowane wydatki na realizację zadań 
zleconych z zakresu administracji rządowej ( dział 750 rozdział 75011),

4) kwotę 10.000,- zł przeznacza się na udzielenie pomocy finansowej 
Powiatowi  Wieluńskiemu  z przeznaczeniem dla Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu na zakup 
niezbędnego sprzętu medycznego  w związku z przeciwdziałaniem 
COVID-19 ( dział 758 rozdział 75809),

5) o kwotę 10.000,- zł zmniejsza się planowane wydatki na promocję gminy 
 ( dział 750 rozdział 75075 ).

Ponadto dokonuje się przesunięć planu wydatków pomiędzy paragrafami.

Zgłoszono zapytanie.

Radny Roman Stolarek zapytał odnośnie  zakupionych laptopów do szkół.
Czyją własnością będą laptopy.



10

Pan Mateusz Drab Sekretarz Gminy wyjaśnił, że laptopy będą przekazane 
uczniom tylko i wyłącznie na czas kiedy będzie zdalna edukacja. Po tym okresie 
zostaną przekazane do szkół i będą wykorzystywane w szkole.

Nie zgłoszono więcej zapytań.

Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad o przedstawienie projektu 
uchwały.

Sekretarz obrad Anna Konefał przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy Konopnica na 2020 rok.

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie 
informując, że głosowanie odbywa się poprzez podniesienie ręki 
i naciśnięcie przycisku na urządzeniu do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdził, że na ustawowy skład 
Rady – 15 radnych, obecnych w tym punkcie 13 radnych - 13 głosami „za” 
  Rada podjęła:

Uchwałę Nr XVII/96/20
w sprawie zmian w budżecie gminy Konopnica na 2020 rok

Uchwała Nr XVII/96/20 stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.
Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Ad. PKT 6

Przewodniczący Rady poprosił Pana Mateusza Draba Sekretarza Gminy
o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Wieluńskiemu z przeznaczeniem na pomoc dla 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu.

Pan Mateusz Drab – Sekretarz Gminy  w swym uzasadnieniu poinformował, że 
w dniu 30 marca 2020 r. do Urzędu Gminy Konopnica wpłynęła prośba ze 
Starostwa Powiatowego w Wieluniu w sprawie przekazania dotacji celowej na 
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potrzeby związane  z przeciwdziałaniem epidemii przez Samodzielny Publiczny 
Zakład Opieki Zdrowotnej w Wieluniu. W ramach uzyskanych środków 
finansowych pochodzących z uzyskanych dotacji, szpital w Wieluniu zakupi 
niezbędną aparaturę i sprzęt medyczny oraz środki ochrony osobistej dla 
pacjentów i personelu SP ZOZ. Zakupy realizowane będą w trybie określonym 
w art.6 Ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych ( Dz. U. 
z 2020 r. poz.374).
Zgodnie z art.220 ust.1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych „ z budżetu jednostki samorządu terytorialnego może być udzielona 
innym jednostkom samorządu terytorialnego pomoc finansowa w formie dotacji 
celowej lub pomoc rzeczowa.” Biorąc pod uwagę powyższe oraz ciężką sytuację 
wywołaną epidemią podjęcie uchwały jest zasadne.

Nie zgłoszono zapytań.

Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad o przedstawienie projektu 
uchwały.

Sekretarz obrad Anna Konefał przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wieluńskiemu z 
przeznaczeniem na pomoc dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Wieluniu.

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie 
informując, że głosowanie odbywa się poprzez podniesienie ręki 
i naciśnięcie przycisku na urządzeniu do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdził, że na ustawowy skład 
Rady – 15 radnych, obecnych w tym punkcie 13 radnych - 13 głosami „za” Rada 
podjęła:

Uchwałę Nr XVII/97/20
w sprawie udzielenia pomocy Finansowej Powiatowi Wieluńskiemu z 

przeznaczeniem na pomoc dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Wieluniu

Uchwała Nr XVII/97/20 stanowi załącznik Nr 10  do protokołu.
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Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik Nr 11  do protokołu.

Ad. PKT 7

Przewodniczący Rady poprosił Pana Mateusza Draba Sekretarza Gminy –
o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie funduszu 
sołeckiego na 2021 rok.

Pan Mateusz Drab Sekretarz Gminy –w swym uzasadnieniu 
poinformował, że zgodnie z art.2 ust.1 ustawy z dnia 21 lutego 2014 r. 
o funduszu soleckim – Rada Gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu funduszu 
sołeckiego, podejmując uchwałę w terminie do 31 marca roku poprzedzającego 
rok budżetowy, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na jego 
wyodrębnienie.
Fundusz sołecki to środki finansowe zagwarantowane w budżecie gminy dla 
sołectw na realizację przedsięwzięć, które są zadaniami własnymi gminy, służą 
poprawie warunków życia i są zgodne ze strategią rozwoju gminy.

Zgłoszono zapytania.

Radna Kalina Zimoch  zgłosiła wniosek o wyrażenie zgody na wyodrębnienie
 w budżecie gminy Konopnica środków stanowiących fundusz sołecki na rok 
2021.
Wskazała, że radni poprą wniosek i będą za wyodrębnieniem funduszu 
sołeckiego. Argumenty radnych, którzy na Komisji byli przeciw nie przekonują 
większości radnych. Najważniejszy argument za funduszem sołeckim jest to, 
że mieszkańcy tego chcą.

Radny Roman Stolarek poparł wniosek radnej Zimoch. Dodał, że jako sołtys 
może również powiedzieć, że to było krzywdzące szczególnie dla małych 
sołectw, że w roku 2020 nie będzie funduszu sołeckiego.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy  wskazał, że w obecnej sytuacji jest 
przeciwny wyodrębnieniu funduszu sołeckiego ale to rada decyduje czy zostanie 
wyodrębniony czy nie. Sytuacja finansowa nie jest łatwa, borykaliśmy się ze 
szkołami. Na dzień dzisiejszy COVID- 19 też nas dotknął i to dość znacznie, i 
nie wiadomo co się dalej zadzieje. Jeżeli wyodrębnimy fundusz sołecki w 
kwocie 308 tysięcy złotych to trzeba się liczyć z tym, że pieniądze zostaną 
rozbite na drobne części i nie będzie nas stać na prowadzenie większych 
inwestycji.
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Radny Waldemar Wolny  wskazał „Panie Wójcie trzeba było myśleć jak była 
reorganizacja oświaty. Było tak samo spotkanie Komisji - dyskutowaliśmy, 
głosowaliśmy. Na Komisji inaczej, a Pan na sesji wstał i odwołał dwa punkty 
jak by to było nic ważnego. Skoro stać nas na trzy szkoły, to czemu nie jest nas 
stać pomóc wioską”.

Nie zgłoszono więcej zapytań.

Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania wniosku zgłoszonego przez 
radną Kalinę Zimoch o wyrażenie zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
Konopnica środków stanowiących fundusz sołecki.
Przypomniał, że radni głosują poprzez podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku 
na urządzeniu.

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek 
został przyjęty 10 głosami ”za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących się”.

Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 
w budżecie gminy Konopnica.

Sekretarz obrad Anna Konefał przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 
w budżecie gminy Konopnica.

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie 
informując, że głosowanie odbywa się poprzez podniesienie ręki 
i naciśnięcie przycisku na urządzeniu do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdził, że na ustawowy skład 
Rady – 15 radnych, obecnych w tym punkcie 13 radnych - 10 głosami „za” , 
1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących”   Rada podjęła:
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Uchwałę Nr XVII/98/20
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego

     w budżecie gminy Konopnica.

Uchwała Nr XVII/98/20 stanowi załącznik Nr  13 do protokołu.
Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik Nr 14  do protokołu.

Ad. PKT 8

 Przewodniczący Rady poprosił Pana Mateusza Draba Sekretarza Gminy  
o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż nieruchomości gruntowej.

Pan  Mateusz Drab Sekretarz Gminy przedstawiając uzasadnienie do projektu 
uchwały wyjaśnił, że nieruchomość gruntowa oznaczona ewidencyjnie 
numerem działki 20/52 o pow. 0,3760 ha, położona w obrębie 9 Strobin gmina 
Konopnica stanowi własność Gminy Konopnica. Działka ta powstała z podziału 
działki nr 20/49 o pow. 1,7662 ha obręb 9 Strobin gmina Konopnica. Gmina 
nabyła tą nieruchomość nieodpłatnie z zasobów Skarbu Państwa w dniu 
11 października 1993 r. na podstawie decyzji Wojewody Sieradzkiego znak: 
G.VII.7242/14-2/93. Dla nieruchomości prowadzona jest księga wieczysta nr
SR1W/00009883/3 w Sądzie Rejonowym w Wieluniu.
Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego gminy 
Konopnica Nr XXV/145/17 z dnia 19 czerwca 2017 r. w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Konopnica 
w części obejmującej grunty wsi Strobin i Kolonia Strobin, nieruchomość
o numerze ewidencyjnym działki 20/52 o pow. 0,3760 ha obręb 9 Strobin gmina 
Konopnica, znajduje się na terenach upraw rolnych z przewagą użytków 
zielonych, oznaczone w planie symbolem R/RZ, terenach zabudowy rekreacji 
indywidualnej (zabudowa mieszkaniowa), oznaczone symbolem 15ML oraz
na terenach lasów oznaczone symbolem ZL.
Nieruchomość zostanie sprzedana w trybie określonym w ustawie o gospodarce 
nieruchomościami. Cena wywoławcza działki zostanie ustalona w wysokości 
nie niższej niż jej wartość rynkowa, oszacowana przez rzeczoznawcę 
majątkowego.

 Zgłoszono zapytanie.

Radny Waldemar Wolny zapytał czy w Strobinie są jeszcze inne działki żeby 
można sprzedać.
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Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że są ale jest to teren 
zalewowy i nie można sprzedać.

Nie zgłoszono więcej zapytań.
Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad o przedstawienie projektu 

uchwały.

Sekretarz obrad Anna Konefał przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej.

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie 
informując, że głosowanie odbywa się poprzez podniesienie ręki 
i naciśnięcie przycisku na urządzeniu do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdził, że na ustawowy skład 
Rady – 15 radnych, obecnych w tym punkcie 13 radnych - 13 głosami „za”  
 Rada podjęła:

Uchwałę Nr XVII/99/20
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej.

Uchwała Nr  XVII/99/20 stanowi załącznik Nr 15   do protokołu.
Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

Ad. PKT 9

Przewodniczący Rady poprosił Pana Mateusza Draba – Sekretarz Gminy 
o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Konopnica w 2020 roku.

Pan Mateusz Drab Sekretarz Gminy Konopnica wyjaśnił, że projekt 
uchwały został przygotowany na podstawie art.11 a ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o ochronie zwierząt ( t.j. z 2019 r. poz.122 z poźn. zm.), który 
zobowiązuje radę gminy do określenia w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 
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marca, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt.

Projekt programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Konopnica  w 2020 r.  obejmuje swoim 
zakresem realizację takich zadań jak:

1) zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom;
2) odławianie bezdomnych zwierząt;
3) zmniejszenie populacji bezdomnych zwierząt;
4) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń 

losowych z udziałem zwierząt;
5) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich;
6) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie;
7) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt;
8) usypianie ślepych miotów;
9) 9) kontrolę schroniska przeprowadzaną przez pracowników Urzędu 

Gminy Konopnica;
10)edukację mieszkańców w zakresie humanitarnego traktowania zwierząt.
W Programie wskazano koordynatora oraz realizatorów poszczególnych 
zadań a także wysokość środków finansowych planowanych na ich 
realizację.
Program został opracowany po uzgodnieniu z Powiatowym Lekarzem 
Weterynarii w Wieluniu, Łódzkim Towarzystwem Opieki Zwierząt, w 
porozumieniu z zarządami obwodów łowieckich działających na terenie 
gminy Konopnica tj. Kołem Łowieckim Nr 44 „Darz Bór” w Głuchowie, 
Kołem Łowieckim Nr 11 „Myśliwiec” w Łodzi, Wojskowym Kołem 
Łowieckim Nr 422 „Wiarus” w Łodzi oraz Kołem Łowieckim Nr 28 
„Przepiórka” w Woli Wiązowej.

Radni  nie zgłosili zapytań.

Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad o przedstawienie projektu 
uchwały.

Sekretarz obrad Anna Konefał przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Konopnica w 2020 roku.

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał przedstawiony projekt uchwały pod 
głosowanie informując, że głosowanie odbywa się poprzez podniesienie ręki 
i naciśnięcie przycisku na urządzeniu do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdził, że na ustawowy skład 
Rady – 15 radnych, obecnych w tym punkcie  13 radnych - 13 głosami „za”, 
Rada podjęła:

Uchwałę Nr XVII/100/20
w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Konopnica 
w 2020 r.

Uchwała Nr XVII/100/20 stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.
Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik Nr 18  do protokołu.

Ad. PKT 10

Przewodniczący Rady poprosił Panią Katarzynę Gołębiowską – 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Konopnicy 
o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Konopnicy za 2019 rok oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2020 
rok.

Pani Katarzyna Gołębiowska – Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Konopnicy w swym uzasadnieniu poinformowała, że 
przygotowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Konopnicy za rok 2019 oraz potrzeb 
w zakresie pomocy społecznej na 2020 rok wynika z obowiązku ustawowego tj. 
art.110 ust.9 ustawy o pomocy społecznej z dnia 12 marca 2004 r. ( t.j. Dz.U. z 
2009 r. poz.1507 ze zm.) zgodnie z którym, Kierownik Ośrodka Pomocy 
Społecznej składa radzie gminy coroczne sprawozdanie z działalności ośrodka 
oraz przedstawia potrzeby w zakresie pomocy społecznej.
Sprawozdanie jest załącznikiem do projektu uchwały, które było szczegółowo 
omawiane na posiedzeniu wszystkich komisji rady.

Nie zgłoszono zapytań.
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Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad o przedstawienie projektu 
uchwały.

Sekretarz obrad Anna Konefał  przedstawiła projekt uchwały w sprawie  
przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Konopnicy oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2020 rok.

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał przedstawiony projekt uchwały pod 
głosowanie informując, że głosowanie odbywa się poprzez podniesienie ręki i 
naciśnięcie przycisku na urządzeniu do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady – 15 radnych, obecnych w tym punkcie 13 radnych - 13 głosami „za” 
Rada podjęła:

Uchwałę Nr XVII/101/20
w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Konopnicy za 2019 rok oraz potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej na 2020 rok.

Uchwała Nr XVII/101/20 stanowi załącznik Nr  19 do protokołu.
Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik Nr  20  do protokołu.

Ad. PKT 11

Przewodniczący Rady poprosił Panią Katarzynę Gołębiowską – 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Konopnicy 
o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie 
Konopnica w roku 2019 oraz potrzeb związanych z realizacją zadań na rok 2020.

Pani Katarzyna Gołębiowska – Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Konopnicy w swym uzasadnieniu poinformowała, że do 
zadań własnych gminy należą między innymi zadania w zakresie wspierania 
rodziny i systemu pieczy zastępczej zgodnie z art.7 ust. 6a ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym – przyjmowania sprawozdań z działalności 
wójta.
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Zgodnie z art.179 ust.1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny oraz 
systemie pieczy zastępczej w terminie do dnia 31 marca każdego roku wójt składa 
radzie gminy roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 
oraz przedstawia potrzeby związane z realizacją zadań. W/w potrzeby stanowią,
w myśl art.179 ust.2 ustawy, podstawę do uchwalenia przez radę gminy, 
gminnych programów wspierania rodziny.
Sprawozdanie jest załącznikiem do projektu uchwały, które było szczegółowo 
omawiane na posiedzeniu wszystkich komisji rady.

Nie zgłoszono zapytań.

Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad o przedstawienie projektu 
uchwały.

Sekretarz obrad Anna Konefał  przedstawiła projekt uchwały w sprawie  
przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 
Gminie Konopnica w roku 2019 oraz potrzeb związanych z realizacja zadań na 
rok 2020.

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał przedstawiony projekt uchwały pod 
głosowanie informując, że głosowanie odbywa się poprzez podniesienie ręki 
i naciśnięcie przycisku na urządzeniu do głosowania.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady – 15 radnych, obecnych w tym punkcie 13 radnych - 13 głosami „za” 
Rada podjęła:

Uchwałę Nr XVII/102/20
w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny w Gminie Konopnica w roku 2019 oraz potrzeb związanych
 z realizacją zadań na rok 2020.

Uchwała Nr XVII/102/20 stanowi załącznik Nr  21 do protokołu.
Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik Nr  22  do protokołu.

Ad. PKT 12

Przewodniczący Rady poprosił Panią Katarzynę Gołębiowską – 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Konopnicy 
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o przedstawienie uzasadnienia do sprawozdania za 2019 rok z  realizacji zadań 
Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Konopnica na lata 2019 – 
2021.

Pani Katarzyna Gołębiowska – Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Konopnicy w swym uzasadnieniu poinformowała, że 
Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2019 – 2021, został przyjęty 
uchwałą Nr V/28/19 Rady Gminy Konopnica z dnia 1 marca 2019 r., który 
stanowi samodzielny program służący wspieraniu rodziny przeżywającej 
trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczej.
Sprawozdanie było szczegółowo omówione na posiedzeniu wszystkich komisji 
rady w miesiącu kwietniu br.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Zgłoszono zapytanie.

Rady Roman Stolarek zapytał odnośnie programu posiłek w szkole i w domu. 
Obecnie uczniowie nie uczęszczają do szkoły. Jak jest realizowany ten program 
w szczególności obiady w szkole.

Pani Katarzyna Gołębiowska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Konopnicy odpowiedziała, że będzie dokonywana zmiana decyzji 
z posiłku w szkole na zasiłek celowy. Rodziny już składają wnioski w tej 
sprawie.

Nie zgłoszono więcej zapytań.

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania – przyjęcia sprawozdania 
 za 2019 rok z  realizacji zadań Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
w Gminie Konopnica na lata 2019 – 2021.

Na ustawowy skład Rady– 15 radnych, w obecności 13 radnych, 13 głosami 
„za”   sprawozdanie zostało przyjęte.

Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik nr  24  do protokołu.
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Ad. PKT 13

Przewodniczący Rady poprosił Panią Katarzynę Gołębiowską – 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Konopnicy 
o przedstawienie uzasadnienia do sprawozdania z  realizacji  Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie w Gminie Konopnica za 2019 rok.

Pani Katarzyna Gołębiowska – Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Konopnicy w swym uzasadnieniu poinformowała, że 
główny cel programu to zwiększenie skuteczności przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie oraz zmniejszenie skali tego zjawiska w gminie Konopnica.
Cele szczegółowe to:

1) wzrost działań profilaktycznych w zakresie przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie,

2) zwiększenie dostępności i skuteczności ochrony oraz wsparcie osób 
dotkniętych przemocą w rodzinie,

3) zwiększenie skuteczności oddziaływań wobec osób stosujących przemoc 
w rodzinie,

4) podwyższenie poziomu kompetencji przedstawicieli instytucji 
i podmiotów realizujących zadania z zakresu przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie w celu podniesienia jakości i dostępności świadczonych usług.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

 Zgłoszono zapytania.

Radna Kalina Zimoch nadmieniła, że na uwagę zasługuje fakt, że przemoc 
w rodzinie jest nieduża. Jest to też związane z tym, że na terenie gminy 
zmniejsza się zużycie alkoholu. Sprawy te są bardzo powiązane, gdyż gdzie jest 
alkohol w domu tam jest przemoc w rodzinie. Mam nadzieję, że rodziny nie 
ukrywają tylko potrafią się zwrócić z tą sprawą do GOPS o pomoc.
Zapytała czy GOPS nie otrzymuje takich sygnałów, że rodziny boją się te 
sprawy zgłaszać.

Pani Katarzyna Gołębiowska Kierownik GOPS w Konopnicy odpowiedziała, że 
zależy od sytuacji i osoby. Czasami zdarza się tak, że osoby do końca nie są 
przekonane, że ta instytucja jest w stanie pomóc i coś w tej sprawie zrobić.
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Radna Kalina Zimoch dodała, że jest bardzo ważne, że te działania, które są 
podejmowane przez Zespół są bardzo ważne i żeby te osoby sobie zdawały 
sprawę, że z takiego nałogu można wyjść.

Radny Roman Stolarek wskazał, że w okresie koronawirusa pracownicy GOPS 
nie wyjeżdżają w teren. Zapytał czy w przypadku gdyby było zgłoszenie, że jest 
przemoc w rodzinie to czy pracownik dojedzie do tej rodziny.

Pani Katarzyna Gołębiowska Kierownik GOPS w Konopnicy odpowiedziała, że 
w chwili obecnej pracownicy GOPS nie jeżdżą  w teren. Jeżeli byłaby taka 
potrzeba zostały by podjęte odpowiednie kroki w tym kierunku. Obecnie jest 
jedna niebieska karta.

Nie zgłoszono więcej zapytań.

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania – przyjęcia sprawozdania z 
realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Konopnica za 2019 rok.

Na ustawowy skład Rady– 15 radnych, w obecności 13 radnych, 13 głosami 
„za” , sprawozdanie zostało przyjęte.

Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik nr  26  do protokołu.

Ad. PKT 14

Przewodniczący Rady poprosił Panią Małgorzatę Majda Pełnomocnika 
Wójta Gminy ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych o przedstawienie 
sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
za 2019 rok.

Pani Małgorzata Majda – Pełnomocnik Wójta Gminy
 ds Rozwiazywania Problemów Alkoholowych przedstawiła sprawozdanie 
z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok
- jak załącznik nr 27 do protokołu.
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Nie zgłoszono  zapytań.

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania – przyjęcia sprawozdania 
z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok.

Na ustawowy skład Rady– 15 radnych, w obecności 13 radnych, 13 głosami 
„za” ,”  sprawozdanie zostało przyjęte.

Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik nr  28  do protokołu.

Ad. PKT 15
Wolne wnioski i sprawy różne

Radny Rafał Ochocki zgłosił następujące problemy i sprawy:
- w stanie agonalnym są drogi gminne w Szynkielowie w szczególności odcinki 
dróg dystruktowych jak i droga asfaltowa w kierunku Bębnowa. Odcinki tych 
dróg wymagają pilnej naprawy,
- uporządkowanie placu przy szkole w Bębnowie,
- naprawa przepustu pod drogą gminną w kierunku P. Sołtys w Bębnowie,
- potrzeba wysłania równiarki  na drogę przez las Bębnów – Szynkielów.

Radny Andrzej Mielczarek zgłosił następujące potrzeby i sprawy:
- zapytał kiedy odbędzie się przetarg na drogę w Strobinie i na kanalizację 
  we Wrońsku,
- konieczność załatania dziury w drodze asfaltowej przy szkole Podstawowej
  w Rychłocicach,
- poinformowania dzierżawców o kończącej się umowie dzierżawy gruntów
  gminnych w sołectwie Rychłocice. Rozważyć sprzedaż przez gminę tych
  gruntów,
- zapytał jako sołtys – odnośnie jak dokonywać poboru II raty podatku.
  Czy można  przedłużyć termin II raty  na III ratę. Czy można zmienić formę
  przyjmowania wpłat nie u sołtysa w domu tylko np. w remizie OSP.

Pani Elżbieta Skakuj Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przepisy prawa nie 
pozwalają na zmianę terminu. Sołtys może podać informację, że będzie 
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dokonywał poboru podatku np. w remizie OSP. Urząd Gminy w porozumieniu 
z sołtysem może przygotować stosowne ogłoszenia dla danego sołectwa.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy na zgłoszone zapytania odpowiadając 
wyjaśnił:
- przetarg na drogę w Strobinie tak jak było przedstawione w sprawozdaniu 
  został   przeprowadzony na kwotę 148.793,26 zł gdzie wartość kosztorysowa
  była ponad 200.000,00 zł. Natomiast przetarg na kanalizację we Wrońsku 
  jest w trakcie przygotowywania.
- odnośnie dzierżawy gruntów w sołectwie Rychłocice to umowa jest zawarta 
   na 3 lata  i kończy się w miesiącu sierpniu br. Była to pierwsza umowa, która 
   zgodnie  z przepisami mogła być na 3 lata. Kolejne umowy na dzierżawę 
   czy na  sprzedaż, muszą być za zgodą Rady. Decyzja należy do Rady.  Zostaną 
   przygotowane dokumenty. Obecnie grunty dzierżawi  trzech dzierżawców.
- naprawa dróg w Szynkielowie została rozpoczęta,
- plac przy szkole w Bębnowie był niedawno sprzątany. Znów ktoś zrobił 
  bałagan. Notorycznie zaczynają się pojawiać worki ze śmieciami, butelkami 
  w rowach przy drodze w Szynkielowie, w Strobinie, 
- lemiesz do równiarki został zamówiony i ma dotrzeć na dniach. 
  Po zamontowaniu lemiesza równiarka zostanie przekazana na drogi.

Radny Rafał Ochocki zaproponował aby założyć kamerę przy placu szkolnym 
w Bębnowie.

Radny Waldemar Wolny odnośnie kamer zaproponował, aby zakupić kamery 
leśne, które podczas ruchu się załączają.
Następnie odniósł się do bieżących napraw dróg wskazując,  czy pracownicy nie 
widzą tych dziur czy specjalnie je omijają. Jako przykład podał drogę na 
Anielin, która była naprawiana a w dalszym ciągu są ubytki.
Zgłosił również o wyjaśnienie sprawy,  którą  wcześniej telefonicznie zgłaszał 
do Wójta Gminy. Sprawa dotyczy podrzuconych bobrów przez jednostki OSP 
nad rzekę w Strobinie. Były to dwa samochody strażackie.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że nikt z jednostek OSP
 z naszego terenu nie przyznawał się do takiego zadania. Zapytał czy na pewno 
to były samochody strażackie.
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Radny Waldemar Wolny poprosił, aby Wójt Gminy zasięgnął informacji w tej 
sprawie w Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu.

Radny Mateusz Rogaczewski zgłosił potrzebę naprawy drogi gminnej masą 
asfaltową w kierunku sołtysa w sołectwie Wrońsko.

Radna Agnieszka Macurek zgłosiła o wyjaśnienie odnośnie powstania marketu 
Dino w sołectwie Szynkielów. Na jakim etapie jest ta sprawa.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy na zapytanie radnej Macurek wyjaśnił, że 
Gmina jest na etapie zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. Zostały 
podjęte uchwały intencyjne. Należy podjąć kolejną uchwalę o zmianie 
w studium. Przy powstaniu marketu Dino jest potrzeba dokonania zmian 
w studium a następnie zmiany w planie. Powody to, w obecnym studium jest 
zapis, że powierzchnia na działalność handlową może być 200 m 2 a obecnie 
przy powstaniu takiej działalności jak market Dino powierzchnia musi być 400 
m2. Stąd też wymagana jest zmiana najpierw w studium a następnie zmiany
 w planie. Był Pan projektant przed świętami w Urzędzie Gminy 
i poinformował, że jest po rozmowie z nadzorem ale wszystko jest zablokowane 
ze względu na panującą sytuację. Ma się zmienić prawo budowlane i projektowe 
i będzie przystępował do działania.

Radny Waldemar Wolny zapytał, kto będzie ponosił koszty przy zmianie 
studium – gmina czy wnioskodawcy.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że Gmina nie będzie 
ponosić kosztów tylko wnioskodawca.

Radna Kalina Zimoch zapytała czy jest zapotrzebowanie społeczne na to, żeby 
powstał tak wielki sklep na naszym terenie. Co z tymi naszymi małymi sklepami 
lokalnymi?. Co z Lewiatanem ?. W Złoczewie jest sklep Biedronka i inne 
markety i w Konopnicy również. W tej chwili mamy co potrzebne. Taki wielki 
sklep o takich gabarytach to jest zabójstwo dla niektórych przedsiębiorców.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy wyjaśnił, że prywatny inwestor zwrócił 
się do właściciela działki, który wyraził zgodę. Zadałem pytanie mieszkańcom 
Szynkielowa, czy chcą aby powstał taki sklep, czy są przeciwni. Jeżeli są 
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przeciwni to nie rozpoczynamy żadnej procedury. Odpowiedzieli, że chcą aby 
coś takiego powstało i dlaczego mamy się sprzeciwiać.

Radna Kalina Zimoch wskazała, że my jesteśmy gminą, my nie jesteśmy 
Szynkielowem. Nie jesteśmy jedną miejscowością. Wydaje mi się, że interes 
społeczny jest ważny. Jeżeli my będziemy decydować ja będę przeciwna.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy dodał, że ten temat też był podnoszony 
przy powstaniu Lewiatana i była mowa, że wszystkie sklepy upadną. Jest wręcz 
odwrotnie. Powstał obecnie na naszym terenie CEPEN i już funkcjonuje. 
Uważam, że nie ma się czego obawiać.

Pani Małgorzata Majda Pełnomocnik ds. Rozwiazywania Problemów 
Alkoholowych zgłosiła następujący problem „mam rodzinę, matkę z dwójką 
dzieci. Na dzień dzisiejszy jest zameldowana na czas tymczasowy gdzie 
mieszka. Ten okres się już  kończy w sierpniu. Sytuacja jest tragiczna, poważna.
Zapytała czy nie byłoby możliwości wynajęcia pokoju z kuchnią po byłym 
Posterunku Policji w Konopnicy.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że nie jest to możliwe na 
dzień dzisiejszy. Gmina uzyskała dofinansowanie do remontu tego budynku. 
Powstanie Klub Seniora zgodnie założeniami. Poprzedni lokatorzy się 
wyprowadzili. Czekamy na projekt i do końca roku remont musi być 
przeprowadzony.

Przewodniczący Rady Andrzej Kałuda poinformował, że miał telefonicznie 
długą rozmowę z mieszkańcem gminy odnośnie remontu budynku po byłym 
Posterunku Policji i o tym, że ma powstać tam Klub Seniora. W budynku tym 
ma swoje pomieszczenie Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Konopnickiej. 
Towarzystwo ma tam swój sprzęt, wyposażanie, dokumenty. Zapytał gdzie 
zostanie to przeniesione i jak to dalej będzie.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy wyjaśnił, że nic nie stoi na przeszkodzie 
aby po remoncie w tym budynku funkcjonował  Klub Seniora i Towarzystwo 
Przyjaciół Ziemi Konopnickiej.  Nawet będzie lepiej, będą się uzupełniać. 
Na czas remontu musi to być przeniesione. Jest przygotowane pomieszczenie 
w Gminnym Centrum Kultury i Bibliotece Publicznej w Konopnicy.
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Przewodniczący Rady Andrzej Kałuda zgłosił o wyjaśnienie kolejnej sprawy 
dotyczącej konkursu na kulturę fizyczną i sportu. Temat ten zgłosił członek 
zarządu Międzyzakładowego Ludowego Klubu Sportowego w Konopnicy, który 
był bardzo rozżalony odnośnie unieważnienia konkursu na kulturę fizyczną 
i sport. Wskazywał, że nie zostali dokładnie poinformowani ani nie zostało im to 
wyjaśnione. Ponadto Klub jest, nie zawiesił tej swojej działalności i już 
wydatkowali swoje prywatne środki. Koszty w dalszym ciągu są między innymi 
takie jak: boisko musi być koszone, energię trzeba zapłacić. Nie wiedzą co dalej 
robić?.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy wyjaśnił, że konkurs nie został 
unieważniony, tylko konkurs nie został rozstrzygnięty ze względu na
 COVID -19. Zostały zawieszone wszystkie rozgrywki, mecze na stadionach 
gdyż związek piłki nożnej zawiesił te rozgrywki. Jak można było podpisać 
umowę na realizację zadania jak nie będą mogli realizować.

Przewodniczący Rady wskazał, że jego zdaniem „jeżeli chodzi o ten program, 
który zwykle kluby przedstawiały, co będą robić to na pewno nie zrealizują albo 
część zrealizują lub będą realizować w terminie późniejszym. Natomiast obecnie 
muszą kupić paliwo żeby kosić boisko, muszą kupić nawóz aby tą trawę zasilić. 
Nie widzę co dalej mają robić, skąd mają na to wziąć pieniądze”.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że jutro rano na godz.9.00 
jest umówiony z Zarządem Klubu w Konopnicy aby znaleźć jakieś rozwiązanie. 
Na pewno nie pójdą środki z budżetu gminy, bo nie mogą być przekazane, bo to 
jest dyscyplina finansów publicznych. Nie jest realizowane zadanie a 
wydatkowane środki. Należy to rozpatrzyć w inny sposób.

Przewodniczący Rady potwierdził, że należy tą sprawę rozpatrzyć.

Radna Agata Grondowa   zapytała „dlaczego np. ten konkurs jest realizowany 
do końca marca a nie może być do końca stycznia i wówczas otrzymaliby to 
dofinansowanie o wiele wcześniej. Czy nie ma takiej możliwości?”.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że jeżeli nie jest 
realizowane zadanie musi nastąpić zwrot środków. To nie jest realizacja zadania 
tylko rozstrzygnięcie konkursu do końca marca.



28

Przewodniczący Rady Andrzej Kałuda dodał, że rozstrzygnięcie konkursu 
mogło nastąpić w lutym a nie do końca marca.

Radny  Waldemar Wolny zapytał jak jest z utrzymaniem tych klubów w tym 
momencie. Skądś te środki muszą wziąć. Są podstawowe opłaty pomijając już 
koszenie trawy, czy  utrzymanie boisk.
Druga sprawa to zgłaszany problem matki z dziećmi który zgłaszała Pani 
Pełnomocnik ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Radna Kalina Zimoch zwróciła się z zapytaniem czy ta matka z dziećmi nie 
składała wcześniej podania  o przydział mieszkania do gminy.

Pani Małgorzata Majda Pełnomocnik Wójta Gminy poinformowała, że do tej 
pory nie było takiej potrzeby. Konkubent tej Pani przez rok odsiadywał karę.
Była wówczas sytuacja  stabilna. Obecnie jest to trudna sytuacja. Jest również 
problem alkoholu a dzieci nie są niczemu winne. Chłopiec jest uczniem 4 klasy, 
dziewczynka w wieku przedszkolnym.

Radna Kalina Zimoch zaproponowała aby Pani Pełnomocnik lub opieka 
społeczna jeżeli nie byłoby innego wyjścia pomóc znaleźć małe mieszkanie
 lub lokal do wynajęcia.

Pani Małgorzata Majda Pełnomocnik Wójta Gminy ds. Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych wyjaśniła, że podejmowała już takie działania 
z wynajmem lokalu i nie ma również takiej możliwości. Dokonywała rozeznania 
w Domu samotnej matki pod Wieluniem. Dom  został rozwiązany.
W miarę możliwości szkoła jak również Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
oraz asystent rodziny organizują pomoc tej rodzinie.
Poprosiła o informację w przypadku informacji odnośnie wolnego lokalu do 
wynajęcia.

Radny Marek Wierzbicki zapytał Wójta czy ze wszystkimi Zarządami Klubu 
będzie spotkanie na stadionie.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że o takie spotkanie 
poprosił go Zarząd Klubu z Konopnicy.
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Radny Marek Wierzbicki zaproponował aby również  Wójt spotkał się 
z Zarządem Klubu z Rychłocic, gdyż też mają boisko sportowe i muszą wydać 
środki na ten cel.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że radny może powiadomić 
Zarząd Klubu w Rychłocicach i mogą przyjechać w sobotę na godz. 9 na stadion 
w Konopnicy.

Radna Agnieszka Kłys podziękowała w imieniu pacjentów, mieszkańców 
i obsługi POZ w Konopnicy za wykonanie i utwardzenie parkingu przed 
ośrodkiem. Zapytała  również   czy będzie  dalsza kontynuacja tych prac przed  
budynkiem ośrodka w Konopnicy?.

Pan Grzegorz Turalczyk Wójt Gminy odpowiedział, że będzie.
        

Ad. PKT. 16

Zamknięcie obrad  XVII  sesji Rady Gminy Konopnica.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Andrzej Kałuda 
podziękował wszystkim za udział w XVII sesji wypowiadając formułę, że wobec 
zrealizowanego porządku obrad – zamykam XVII Sesję Rady Gminy Konopnica.

Sesję Rady Gminy zakończono o godzinie 1145.

                                                                                  Przewodniczący Rady

                                                                                                   /-/ Andrzej Kałuda

Załączniki:
- uchwały podjęte na sesji,
- protokoły z imiennego głosowania.

Sekretarz obrad:
Anna Konefał

Sporządziła: Danuta Mrowińska


